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Zápis ze zasedání Vědecké rady ZSF JU ze dne 21. 4. 2015

Přítomni: viz prezenční listina
Omluveni: doc. MUDr. Olga Švestková, Ph.D., prof. MUDr. Eva Topinková, CSc., prof.
Mgr. Katarína Žiaková, PhD., prof. Ing. Dr. Zdeněk Kůs, prof. Ing. Václav Řehout, CSc.,
MUDr. Jaroslav Novák, MBA

Program zasedání

1. Zahájení
2. Schválení programu
3. Předání jmenovacích dekretů novým členům VR ZSF JU
4. Výroční zpráva ZSF JU za rok 2014
5. Koncepce rozvoje ZSF JU 2015 - 2019
6. Úprava kritérií pro řízení ke jmenování profesorem a habilitačni řízení na ZSF JU
7. Návrh na zahájení řízení ke jmenování profesorem v oboru Ošetiovatelstvi pro doc. PhDr.

Darju Jarošovou, PhD.
8. Návrh na zahájení habilitačniho řízení v oboru Ošetiovatelstvi pro PhDr. Lucii Sikorovou,

PhD.
9. Návrh na zahájení habilitačniho řízení v oboru Zdravotně sociální péče pro MUDr. Lenku

Hodačovou, PhD.
10. Návrh na zahájení habilitačniho řízení v oboru Ošetiovatelstvl pro Mgr. Ivanu Bárikovou,

PhD.
11. Různé
12. Závěr

Zahájení zasedání Vědecké rady ZSF JU

Děkanka prof. Tóthová zahájila zasedání Vědecké rady (VR). V rámci svého vystoupení
seznámila členy VR se změnami organizační struktury v novém funkčním období, dále
představila novou proděkanku pro vědu a výzkum doc. Mgr. et Mgr. Jitku Vackovou, Ph.D. a
další nové proděkany - proděkana pro akademické záležitosti - JUDr. Ing. Daniela Prouzu,
Ph.D. a proděkana pro zahraniční vztahy - doc. RNDr. Miroslava Šípa, DrSc. Ve složení VR
došlo k obměně, členy VR již nejsou doc. PhDr. Mária Gažiová, Ph.D., doc. PhDr. Jana
Šemberová, CSc. a prof. MUDr. Pravoslav Stránský, CSc. Novými členy VR se stali doc.
Mgr. et Mgr. Jitka Vacková, Ph.D. a prof. MUDr. Jaroslav.Slaný, CSc., kterým prof. Tóthová
předala jmenovací dekrety.

Na VR bylo přítomno 18 členů. VR byla usnášení schopná.



Schválení programu

Prof. Tóthová se dotázala na případné doplnění stanoveného programu jednání. Nikdo
nevznesl návrhy ani připomínky a všichni přítomní členové VR schválili program jednání (18
hlasovalo pro).

Výroční zpráva ZSF JU za rok 2014

JUDr. Prouza představil Výroční zprávu ZSF JU o činnosti ZSF JU v roce 2014. Uvedl
změny, ke kterým došlo oproti Výroční zprávě za rok 2013. Stručně informoval o
jednotlivých bodech výroční zprávy, kterými byly: základní údaje o fakultě, pedagogická
činnost, studenti, absolventi, věda a výzkum, rozvoj zahraniční spolupráce, rozvojové
aktivity, ekonomika.
Do diskuse vstoupil prof. Bošák, prof. Tóthová a JUDr. Prouza.
Vědecká rada odsouhlasila předloženou Výroční zprávou ZSF JU o činnosti 2014 (18
hlasovalo pro).

Koncepce rozvoje ZSF JU 2015 - 2019

Prof. Tóthová prezentovala koncepci rozvoje ZSF JU na roky 2016 - 2020, která vychází ze
strategického záměru Jihočeské univerzity. Zmínila východiska - vnější faktory, které
ovlivňují koncepci rozvoje - vysokoškolská politika státu. Podrobně uvedla charakteristiku
vnitřních faktorů, což jsou: organizace a řízení, financování, studenti, zaměstnanci,
vzdělávání, mezinárodní spolupráce, vědecká a tvůrčí činnost.
Prof. Slaný vyjádřil shodné stanovisko v mnoha prezentovaných bodech. Doporučil využití
facebooku ke krátké prezentaci oborů fakulty. Navrhl vznik nových oborů ve spolupráci
jednotlivých fakult JU.
Prof. Tóthová zmínila natáčení krátkých filmů, kde jsou prezentovány jednotlivé obory.
Vznik nového oboru napříč univerzitou je pro ZSF JU finančně náročný.

Úprava kritérií pro řízení ke jmenování profesorem a habilitační řízení na ZSF JU

Prof. Tóthová krátce seznámila přítomné se změnami oproti původním kritériím. U
habilitačního řízení byl původně stanoven tabulkový systém. Nyní jsou habilitační kritéria
uvedena formou kritérií pro řízení ke jmenování profesorem. Uvedla vývoj oborů a hodnocení
vysokých škol na základě uznatelných publikačních výstupů. Otevřela diskusi o stanoveném
počtu článků v časopise s IF, databázovaných publikacích a sborníkových příspěvcích.

Doc. Bulava navrhl u habilitačních kritérií uvést 30 publikací v recenzovaných odborných
časopisech, z nichž minimálně 2 publikace v časopisech s IF (zároveň u 1 publikace
požadovat první autorství), minimálně 5 publikací v databázích Scopus nebo ERIH. Původní
vědecké práce in extenso požadovat u 2/3 publikací. Práce v recenzovaných sbornících
vypustit, ale naopak uvést požadavek posterů. U soupisu ohlasů (citací) zmínit vyloučení
auto citací. Odrážka "práce publikované v tuzemských vědeckých časopisech" může být
cokoliv, např. Nemocniční zpravodaj. Zde doporučuje doplnit, že se jedná o recenzované
časopisy. V článku 3, bodu 2 nevidí smysl v datování a podpisování každého listu uchazečem.
V článku 4, bodu 6 je nutno doplnit, že se jedná o 3 kladné hlasy. Na poslední stránce
opatření upravit číslování a dodat přechodná ustanovení, která stanoví datum účinnosti těchto
kritérií. Obdobné připomínky platí i pro kritéria řízení ke jmenování profesorem. Uvést 50



publikací v recenzovaných odborných časopisech, z nichž minimálně 5 publikací v časopisech
s IF (zároveň u 3 publikací požadovat první autorství), minimálně 10 publikací v databázích
Scopus nebo ERIH. Původní vědecké práce in extenso požadovat u 35 publikací.

Prof. Tóthová zdůvodnila, proč nepožadujeme první autorství u publikace s IF. Podpořila ji
doc. Vrublová, prof. Slaný, doc. Bártlová.
Prof. Slaný zdůraznil, že nejcennější je hledisko komise a oponentů. Splnění kritérií není vše,
záleží na kvalitě osobnosti.
Prof. Bošák upozornil na překrývání se článků v časopisech s IF a časopisech v databázích.
Doporučil vyjmenovat uznatelné mezinárodní databáze. Podpořil návrh doc. Voda
nevypouštět sborníkové příspěvky.
Doc. Bulava doporučil oddělit publikační a přednáško vou činnost. Publikovaná abstrakta by
se měla uvádět v přednáškové činnosti.
Doc. Šíp navrhl započítat u článků v časopisech s IF "korespondenčního" autora.
Doc. Slaný podpořil prezentování na konferencích, kde se odehrává život vědy.
Doc. Vacková uvedla, že obor není klasická tvrdá věda, ale aplikovaná věda. Nová navržená
kritéria jsou již významně přísnější než původní.
Prof. Bošák se dotázal, co znamená citace v zahraničí? Navrhl uvést citace v databázích. Dále
navrhl uvést vedení jednoho doktoranda.
Prof. Tóthová oponovala, že vedení doktoranda je podmíněno titulem docent (profesor) nebo
schválením VR.
Prof. Bošák upozornil, že řízení se zahajuje na žádost uchazeče.
Doc. Vrublová doporučila u řízení ke jmenování profesorem uvést místo 60 jenom 50
příspěvků na konferencích, z toho 15 na zahraničních.

Předseda:
prof. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D. ZSFJU

Prof. Tóthová uzavřela tento bod jednání a předala slovo doc. Vackové.

Doc. Vacková navrhla skrutátory.
VR schválila skrutátory JUDr. Ing. Daniela Prouzu, Ph.D. a doc. MUDr. Mgr. Alana
Bulavu, Ph.D. pro tajné hlasování o navržených komisích (18 hlasovalo pro).

Návrh na zahájení řízení ke jmenování profesorem v oboru Ošetřovatelství pro doc.
PhDr. Darju Jarošovou, Ph.D.

Doc. Vacková seznámila se složením hodnotící komise.
Složení hodnotící komise pro doc. PhDr. Darju Jarošovou, Ph.D. v oboru Ošetřovatelství:

Členové:
prof. MUDr. Jaroslav Slaný, CSc.

prof. PhDr. Jiří Mareš, CSc.

Fakulta zdravotníctva
a sociálnej práce TU, Trnava
ZSFJU
Jesseniova lekárska fakulta
Univerzity Komenského v Martine
Lékařská fakulta UK, Hradec Králové

prof. MUDr. Eva Topinková, CSc.
prof. Mgr. Katarína Žiaková, PhD.

Výsledek tajného hlasování členů VR o navržené hodnotící komisi:



počet členů VR celkem: 26, přítomných členů VR: 18, počet odevzdaných hlasů: 18, počet
hlasů kladných: 18, počet hlasů záporných: 0, hlasování se zdrželi: 0, neplatný hlasovací
lístek: O.
VR ZSF JU při tajném hlasování odsouhlasila navrženou hodnotící komisi pro doc.
PhDr. Darju Jarošovou, Ph.D. v oboru Ošetřovatelství.

Návrh na zahájení habilitačního řízení voboru Ošetřovatelství pro PhDr. Lucii
Sikorovou, Ph.D.

Doc. Vacková seznámila se složením habilitační komise.
Složení habilitační komise pro PhDr. Lucii Sikorovou, Ph.D. v oboru Ošetřovatelství:

Předseda:
prof. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D.

Členové:
doc. PhDr. Sylva Bártlová, Ph.D.
doc. PhDr. Jana Marečková, Ph.D.

doc. PhDr. Andrea Pokorná, Ph.D.
prof. MUDr. Jaroslav Slaný, CSc.

ZSFJU

ZSFJU
Lékařská fakulta
Univerzity Palackého v Olomouci
Lékařská fakulta MU v Brně
Fakulta zdravotníctva
a sociálnej práce TU, Trnava

Výsledek tajného hlasování členů VR o navržené habilitační komisi:
počet členů VR celkem: 26, přítomných členů VR: 18, počet odevzdaných hlasů: 18, počet
hlasů kladných: 18, počet hlasů záporných: 0, hlasování se zdrželi: 0, neplatný hlasovací
lístek: O.
VR ZSF JU při tajném hlasování odsouhlasila navrženou habilitační komisi pro PhDr.
Lucii Sikorovou, Ph.D. v oboru Ošetřovatelství.

Návrh na zahájení habilitačního řízení v oboru Zdravotně sociální péče pro MUDr.
Lenku Hodačovou, Ph.D.

Doc. Vacková seznámila se složením habilitační komise.
Složení habilitační komise pro MUDr. Lenku Hodačovou, Ph.D. v oboru Zdravotně sociální
péče:

Předseda:
prof. JUDr. Vilém Kahoun, Ph.D.

Členové:
prof. MUDr. Mária Kovářová, CSc.
prof. MUDr. Věra Adámková, CSc.

doc. MUDr. Svatopluk Býma, CSc.
doc. PhDr. Dana Sýkorová, Ph.D.

ZSF JU

ZSF JU
Fakulta biomedicínského inženýrství,
ČVUT v Praze
Lékařská fakulta UK, Hradec Králové
Filozofická fakulta Univerzity Palackého
v Olomouci

Výsledek tajného hlasování členů VR o navržené habilitační komisi:

I



počet členů VR celkem: 26, přítomných členů VR: 18, počet odevzdaných hlasů: 18, počet
hlasů kladných: 18, počet hlasů záporných: 0, hlasování se zdrželi: 0, neplatný hlasovací
lístek: O.
VR ZSF JU při tajném hlasování odsouhlasila navrženou habilitační komisi pro MUDr.
Lenku Hodačovou, Ph.D. v oboru Zdravotně sociální péče.

Návrh na zahájení habilitačního řízení voboru Ošetřovatelství pro Mgr. Ivanu
Bórikovou, PhD.

Doc. Vacková seznámila se složením habilitační komise.
Složení habilitační komise pro Mgr. Ivanu Bórikovou, PhD. voboru Ošetřovatelství Je
následující:

Předseda:
prof. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D. ZSF JU

Členové:
doc. PhDr. Yvetta Vrublová, Ph.D.
prof. Mgr. Katarína Žiaková, Ph.D.

doc. PhDr. Lada Cetlová, PhD.
doc. PhDr. Jana Marečková, Ph.D.

Lékařská fakulta OU v Ostravě
Jesseniova lekárska fakulta
Univerzity Komenského v Martine
Vysoká škola polytechnická Jihlava
Lékařská fakulta
Univerzity Palackého v Olomouci

Výsledek tajného hlasování členů VR o navržené habilitační komisi:
počet členů VR celkem: 26, přítomných členů VR: 18, počet odevzdaných hlasů: 18, počet
hlasů kladných: 18, počet hlasů záporných: 0, hlasování se zdrželi: 0, neplatný hlasovací
lístek: O.
VR ZSF JU při tajném hlasování odsouhlasila navrženou habilitační komisi pro Mgr.
Ivanu Bórikovou, PhD. v oboru Ošetřovatelství.

Různé

Prof. Tóthová krátce uvedla informace o navržených členech komisí Státních závěrečných
zkoušek v AR 2014/15, kteří nemají titul docent, tj. jedná se o odborníky z praxe.

VR ZSF JU odsouhlasila MUDr. Čeňka Adamce jako člena komise Státních
závěrečných zkoušek (16 hlasovalo pro).
VR ZSF JU odsouhlasila MUDr. Karla Bendu, MBA jako člena komise Státních
závěrečných zkoušek (16 hlasovalo pro).
VR ZSF JU odsouhlasila MUDr. Janu Vondrákovou, Ph.D. jako členku komise Státních
závěrečných zkoušek (15 hlasovalo pro).
VR ZSF JU odsouhlasila Mgr. Ondřeje Scheinosta jako člena komise Státních
závěrečných zkoušek (18 hlasovalo pro).

Doc. Vacková uvedla problematiku přijímání návrhů na habilitační řízení v oboru Zdravotně
sociální péče. Obor Zdravotně sociální péče je svým zaměřením velmi široký, zdraví je

•



komplexním pojmem, který dle nových definic WHO představuje tzv. zdravotní potenciál. Je
zde kombinace bio-psycho-sociálních a spirituálních faktorů. Jaký je optimální poměr mezi
zdravotní a sociální problematikou pro uchazeče o habilitační řízení? Takový poměr je velmi
obtížné stanovit. Na základě jakých kritérií je tedy nezbytné postupovat? Jaký je názor členů
VR?
Prof. Slaný doporučil určit na fakultě komisi, která toto bude posuzovat.
Prof. Bošák uvedl, že zákon to neurčuje. Navrhl vyjmenovat obory, které mohou být vhodné.
Prof. Tóthová sdělila zkušenosti s předchozími multi-oborově zaměřenými uchazeči.
JUDr. Prouza zmínil možnost výběru - bud' zahájit habilitační řízení každého uchazeče nebo
zjišťovat předběžné názory, což je dobrou vůlí fakulty.
Prof. Zčlzer navrhl možnost volby mezi oběma variantami, kdy je k dispozici část materiálů
uchazeče.
Doc. Bulava varoval před řízením na VR, kdy habilitační komise řízení nedoporučí. Méně
dehonestující je pro uchazeče možnost vzetí předloženého návrhu zpět.
Prof. Tóthová v této souvislosti vidí možnost druhého zasedání komise dříve, než je den před
konáním VR.

Prof. Tóthová ukončila zasedání VR a sdělila termín dalšího zasedání VR - úterý 6. října
2015.

Vzhledem k zahájení 3 habilitačních řízení a 1 řízení ke jmenování profesorem prof. Tóthová
navrhla další termín zasedání VR - úterý 10. listopadu 2015.

Zapsala: Ing. Vápeníková
Zkontrolovala: doc. Mgr. et Mgr. Jitka Vacková, Ph.D.
Schválila: prof. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D.

V Českých Budějovicích dne 24.4.2015.


